
2691 ®/12 7ö: Meddelelser fra formanden, 2692 

29. møde.  

Fredag den 5. december kl. 11. 

Formanden: 
Medlemmer af folketinget Ømann, Poul 

Dam, Morten Lange og Ebba Strange har 
meddelt mig, at de ønsker skriftligt at frem- 
sætte: 

Forslag til lov om inddragning af værdi- 
stigninger på jord. 

(Lovf. nr. 118). 

Skriftlig fremsættelse af lovforslag. 

Ordforeren for forslagsstillerne (Ømann) 
(SF): 
Hermed skal jeg tillade mig at fremsætte 

forslag til lov om inddragning af værdistig- 
ninger på jord, idet jeg i øvrigt henviser til 
lovforslagets tekst og de ledsagende be- 
mærkninger. 

Den første sag på dagsordenen var: 
Anden behandling af forslag til lov om op- 

tagelse af statslån i udlandet. 
(Lovforslag nr. 103. Fremsat 27/11 75. 

Første behandling 2/12 75. Betænkning 
3/12 75). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer og spørgsmålet 
om dets overgang til tredje behandling sat- 
tes til forhandling under ét. 

Erling Olsen (S): 
På finansudvalgets vegne skal jeg anmode 

om, at lovforslaget sendes til fornyet ud- 
valgsbehandling. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslagets §§ 1 og -2 og dets overgang til 
tredie behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: 
Lovforslaget går nu til fornyet behand- 

ling i udvalget. 

Den næste sag på dagsordenen Var: 
Første behandling af forslag til lov om æn- 

dring af bestemmelser om ydelser i lovene om 
folke-, invalide- og enkepension. (Forhøjelse 
af ydelser) [af Hanne Reintoft m. fl.]. 

(Lovforslag nr. 55. Fremsat 29/10 75). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Socialministeren (Eva Gredal): 
Det lovforslag, kommunisterne har frem- 

sat, går ud på, at de sociale pensioner for- 
højes med 10 pet. med virkning fra 1. januar 
1976. 

Må jeg først sige, at regeringen naturlig- 
vis også ønsker at give vore pensionister så 
gode økonomiske vilkår som muligt. Som 
landets nuværende økonomiske situation er, 
må forbedringer på det sociale område lige- 
som på andre områder imidlertid ske inden 
for de rammer, som samfundsøkonomien til- 
lader. 

At pensionisterne i høj grad har regerin- 
gens opmærksomhed, fremgår bl. a. af de 
forslag om skattefritagelse for pensionerne, 
som netop er fremsat. Disse forslag svarer 
stort set til de i foråret fremsatte lovforslag, 
der som bekendt ikke nåede at blive ved- 
taget. 

Forslagene indeholder, som det vil vides, 
forskellige forbedringer for pensionisterne, 
specielt pensionistægteparrene. Hertil kom- 
mer, at regeringen meget snart vil fremsætte 
lovforslag om forhøjelse af pensionerne som 
følge af de forbedringer, der ved overens- 
komstforhandlingerne er opnået på arbejds- 
markedet med virkning fra 1. april og 1. 
oktober 1976. 

Til lovforslaget skal jeg i øvrigt bemærke, 
at det ikke er helt korrekt, når det i fru 
Hanne Reintofts fremsættelsestale siges, at 
pensionerne siden 1970 er blevet katastro- 
falt forringede som følge af inflationen og 
den almindelige prisudvikling. Til belys- 
ning af dette skal jeg anføre nogle få tal. 

1 1970 håvde en enlig pensionist, når skat- 
ten var trukket fra, 9.832 kr. og i  1975 
17.188 kr. eller en stigning på ca. 74,8 pet. 
svarende til ca. 11,8 pet. pr. år. For pensio- 


